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Referat bestyrelsesmøde 5. juni 2025 kl. 18.30 
 
Tilstede  Alex Friis Hansen, Pia S. Winther, Ole Lie, Tonny Alfredsen, Gert Kondrup, Mogens Kornbo 
Afbud  Poul Andersen 
Referent  Pia S. Winther 
 
Dagsorden:  

1. Anmodning, helhedsplan og ansøgning 
2. Aftale med COWI 
3. Økonomi. 
4. Spørgsmål fra medlemmer – siden sidste bestyrelsesmøde den 1. maj. 
5. Beredskabsplan 
6. Møderække for bestyrelsen 
7. Eventuelt 

 
 

1. Anmodning, helhedsplan og ansøgning 
Bestyrelsen holdt møde med Vordingborg kommune den 16. maj, hvor bl.a. processen for §1a 
ansøgning blev drøftet. 
På baggrund af aftalerne ved mødet, har bestyrelsen den 28. maj sendt en anmodning til 
Vordingborg Kommune om en § 1 a proces for Ulvshale-Fællesskov området. 
Bestyrelsen afventer kommunens kvittering for modtagelse og bekræftelse på at anmodningen 
opfylder kravene. Herefter bliver anmodningen lagt på digelagets hjemmeside. 
Bestyrelsen rykker kommunen for en tilbagemelding. 
 
Bestyrelsen vil herefter forsøge at få arrangeret et møde med kommunen i juni, hvor bl.a. 
kommunens rolle skal afklares. 
 
Bestyrelsen havde et orienteringsmøde med COWI den 4. juni, hvor status og proces for §1a 
blev drøftet. Søndre dige ved fremtidig kvægovergang, blev efterfølgende besigtiget. 
 
Alle medlemmer af digelaget har den 5. juni modtaget et brev fra Vordingborg Kommune i e-
boks. 

 
2. Aftale med COWI.  

Der udarbejdes et tillæg til aftalen som skal dække rådgivning i forbindelse med opstart af §1a 
proces. Rammerne for aftalen afklares når der har været afholdt møde med kommunen vedr. 
afklaring af roller og ansvar.  

 
3. Økonomi  

Der blev afholdt møde med Ø’ernes revision den 4. juni. Revisor vil fremover udarbejde 
kvartalsoversigt. Dette forventes at medføre en reduktion af honorar for udarbejdelse af 
årsregnskab. 
 
Tilbagebetaling af ekstraordinært bidrag på 18.000kr pr. arealenhed pågår. Desværre har ferie 
og helligdage forsinket processen, så den udmeldte forventning om afslutning i uge 22 
desværre ikke kunne overholdes. 
Tilbagebetaling af afdrag på lån sker som et fradrag i forbindelse med kommunens opkrævning 
af ejendomsbidrag i 2026. Bestyrelsen udarbejder liste til kommunen. 
 

 
4. Spørgsmål fra medlemmer – siden sidste bestyrelsesmøde den 1. maj. 

Der er modtaget 2 henvendelser siden sidste møde. Svarene blev drøftet og vil blive lagt og på 
hjemmesiden med besked til de personer som har henvendt sig. 
 

5. Beredskabsplan. 
Beredskabsplanen blev drøftet. Planen revideres iht. kommentarer. 
Kommunen kræver, at det afklares præcis hvilken type sand som må anvendes ved sikring med 
sandsække, så det ikke afviger fra det sand som allerede ligger på stranden. 
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COWI har derfor taget prøver fra stranden, som vil blive analyseret i deres geotekniske afdeling. 
Herefter undersøges hvor dette sand kan indkøbes. 
 

6. Møderække for bestyrelsen 
Bestyrelsesmøderne vil resten af året fortsat ligge den første torsdag i måneden. Næste gang 
den 7. august. 

 
7. Eventuelt 

Der aftales koordineringsmøde med ULG. 
 
Græsset på diget vil blive slået omkring Sankt Hans. 

 


